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THE CLIRK: Indictment #2523. Robert M. Bell,
Lovellen P. Brown, Arimentha D. Bullock, Rosetta Galney,
Annette Green, Robert M. Johnéon, Richard McKeay, Aliceteen
E. Mangum, John R. Quarles, Jr, Muriel B. Quarles, Lawrence
M. Parker and Barbara F. Whittaker, As I understand all
three counsel, Mr. Watts, Mr. Dearing and Miss Mitchell
are repregenting all defendants, 1s that correct?

_JMR. WATTS: That's right. All are here with one

except ion, Aliceteen Mangum.

THE CLERK: All are charged ﬁithtrespassing in

Indictment 2523. Now as to all defendants, have coples

been receilved?

MR. WATTS: Yes, we have received coples.

THE CLERK: Robert Bell, what is your age?
MR. BELL: 17

THE CLERK: Your addresas?

MR. BELL: 2026 E. Hoffman St.

THE CLERK: Lovellen Brown, ycur age?

MISS BROWN: 17,

THE CLERK: Your address?

MISS BROWN: 2019 N. Wolfe St.
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THE CLERK: Bullock, what is your age?
MISS BULLOCK: 17

THE CLERK: Your address?

MISS BULLOCK: 1211 N. Caroline.

THE CLERK: Miss Galney?

MISS GAINEY: 19. 1518 N, Broadway.
THE CLERK: Annette Green?

MISS GREEN: 18 1019 N. Wolfe St.
THE CLERK: Robert M, Johnson?

MR. JOHNSON: 18. 1711 N. Castle

THE CLERK: Richard McKoy?

'MR. MCKOY: 17. 2519 N. Colvin,

THE CLERK: John R. Quafifks?

MR. QUARLES: 28. 2409 West Lafayette.
THE CLERK: Murlel Quarles?

MISS QUARLES: 21, 1530 N. Caroline St%,
THE CLERK: Lawrence Parker?

MR. PARKER: 20. 2608 Burrell Ave.

THE CIERK: And Barbara Whilttaker?

MISS WHITTAKER: 18. 1110 Wilmot Court,

THE CLERK: Aliceteen Mangum here now?

Lay
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MISS MANGUM: Yes, sir,

THE CLERK: Your age?

MISS MANGUM: 22,

THE CLERK: Your address?

MISS MANGUNM: 1404 Argyle Avenue.

'THE CLERK: All right, Now, the pleas as to each,
Mr, Watts?

MR. WATTS: The pleas are not gullty as to each
defendant.

THE CLERK: Court or jury trial?

MR. WATTS: Court trial.

MR. MURPHY: I!4 like to call Migs Dunlap, please.

ELLA MAE DUNLAP,
produced on behalf of the State, having first
Leen duly sworn according to law, was examined
and testifled as follows:
THE BAILIFF:
Q Your name and address?

A Ella Mae Dunlap. 902 Exeter Hall.
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THE COURT: How do you spell your name?

THE WITNESS ¢ DUNL A P.

DIRECT EXAMINATION BY MR. MURPHY:

Q Miss Dunlap, where are you employed?

- Hoover'!s Restaurant, Charles and Fayette.

Q Were you so employed on June 17th of this year?
A

Yes, I was,

2

Q In what capacity are you employed at Hooper's

Restaurant?
A Hostegs.
Q In connection with your employment, what are

your dutlies as hostess, what do you do?

A Well, I'm at the front, As the guests come in
to the lobbyl greet the guests. All guests are greeted by
me or another hostess who might be at the front at that
particular day.

Q Well, what do you do when you greet the guests?

At I ask how many is in their party.

Q I see, Do you seat them?

A Yes, I do seat them.
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_ﬁ{~ Is anyone seated without you or the other hostess

seating them?

A No, sir.

Q No one 1s allowed to seat themselves in other
words, ls that correct?

A Ag a rule, no.

Q All right. Now on this particular day of June
17th, this was a Friday was 1% not?

A Right.

Q Did something happen at the restaurant there,
some thing unusual?

A Yeg, sir.

About what time was 1it?

Q
A Roughly, say about 4:15 or 4:20.
Q P. M, ?
A P. M.

Q Now you describe to his Honor, please, Just
exactly what happened at that time?

A At that particular day, 4:15 or 4:20, a group
of people came in, 15 or 18 at a time., I said "May I help

you"? A person said "Yes, I'd like to be seated". I gald,

Ny |
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“I'm sorry, but we haven't integrated as yet".

Q These people were negroes, is that correct?

A That's right.

Q And you refused to seat them at that time?

A I sa1d "We haven't integrated as yet".

Q Where did this conversation take place? Where
were you at that time when the conversation took place?

A Right at the entrance of the top step in the
restaurant.

Q Where were these people, these people that had
come in the group ?

A The group was in the lobby.

Q All right . To get to the lobby, to where the
dining area is, are there any eteps?

A Yes, gir. It's an elevation of about four steps.

Q Ig there a handrail there or two handralls?

A Yes, slr. There are two handrails, one on each
sl de.

Q What is the distance between the handrails,
approximately?

A Roughly between four and filve Teet,

Dy

™~
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Q

the people have to come from the lobby to the dining ares,

1s that right?

A

)
sea. them,

A

0 > L

O

A

geat us?®

aren't you ashamed of yourselves"? I said "Well, no, I'm
not. It Just so happens I work here. That's Mr. Hooper's
orders. It's the preference of the customers". They said,
"Well, you mean you're not golng to seat us"? I sald "Well,
that's right, I work here and that's my orders at this

particular time".

Q

Thle is up the ateps between the handrails where

That's right.

At that time you to0ld them you were not going to
ls that correct?

I sald "We haven't integrated as yet".

You were at the top of the steps ?

That'e right.

They were at the bottom, 1s that correct?

That's correct.

What happened then?

They said "Well, you mean you're not going to

I said, "Well, that's right". They said "well,

»

What happened then?
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A In the meantime the manager was on his way to
the front of the dining rcom or where I was standing.

Q What is his hame?

A Mr., Al Worfel.

Q Go ahead,

A While I was talking to these people, Mr. Worfel
came. He started to talk to them a§ well., In the meantime
while he was talking, we were blocking the front of approx-
imately four feet, four to five feet.

_ ANSWER:

Q@  Between the handrails/We were standing there talk-
ing to the group. At that particular time the group broke.
They broke through the line or through Mr. Worfel and my
self a dietance of four to feet feet and also went to the
downstairs as well, We have a Grill which is downstairs.

Q How did they get past you and Mr. Worfel?

A Well, we were standing sort of sideways at the
fime and we were glancing back and anawering questions and
at the gsecond we Just turned, they broke through the line
and sgeated themselves,

_I&~  wWere you pushed ?

A They pushed me,
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MR. WATTS: That's leading. I obJect to that
question.
THE COURT: Yes. I sustain 1it.

Q ( Mr. Murphy ) Well you tell us what happened,
how did they get past you and Mr. Warfel?

A Well, as I sald we were standing sldeways talking
with various people which were asking us questions and I
was pushed ageinst the rail which is to the left of 1t.

Q What happened then?

A The line broke and I was pushed against the rail
and also pushed back. 1 would roughly ssy eight to ten
Teet. That 1s, not literally pushed, but more or less
edging back.

Q 411 right.

A I couldn't hold them back.

Q What 414 the people do?

A They seated themselves in various parts of the
dinling room between our guests that were dining.

Q And what happened?

A At that time they scattered from place to place

and then Mr. Warfel called the police.
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Q

All right. Did the police eventually come?
Yes, the police did come,

Your witness.

CROS3 EXAMINATION BY MR. WATTS:

Now Miss Dunlap, as a matter of fact, after these

students were refused admission, didn't you go over and

talk to the manager and ask 1s that stl1ll the policy of the

restaurant?

A

Q

The manager was right there,

He was not 1n front, in this four to five feet

area, was he?

A

Q

A

Q

Yes, sir.
He was blocking the area?
We both were standing there when the line broke.

I see. When the group broke through, twelve of

them got in and you put your hands up and stopped the rest

of them? Isn't that what happened?

A

I did try to stop them but the group wasn't

interested 1n being stopped.

Q

The oneswho got in Just walked in and sat down ?

3/
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A That's right,

Q And they dldn't strike you or actually shove you,

did they?

A Yes, I was shoved.

Q You were shoved?
A Yes. I was standing at the front rail and I was
shoved.

Q You described 1t as saying not 1iterally shoved

but you, as goling to take their seats they passed by you,

‘18 that right?

A Well, actually, I was standing by the rail. The‘b
distance between four to five feet. At the top of this raill
which I'm talking about the entrance way,there's a knob on
this rall. I was pushed against that. Then I tried to stop
them, the group frem continuing on and as I sald I actually
wag not pushed from there on but I was pushed when the line
started to break. Then it was about four to flve feet or
maybe eight feet, I don't know.

Q I see. Now, you refused them admission to this
restaurant solely on the basis of théir color, is that

correct?

[
!
t

|
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A Yes, sir.

]

Q And thet ycu didn't refuse them admission because
they were in any way disorderly?

A Well, I wouldn'!t say they were mannerly.

Q Answer my question? Did you refuse them admission
because they were disorderly?

A No.

Q Did you refuse them admlssion because they weren't
properly dressed?

A No.

Q Had they been white people they would have been
geated, 1s that correct?

A Yes, sir.

Q That's all.

MR. MURPHY: I'¢ like to call Mr Warfel, please.

_JALBERT R. WARFEL,
produced on behalf of the State, having first been
duly sworn according to law, was examined and testi-
fled as follows:

THE BAILIFF:
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Q Your name and address?

A Albert R. Warfel, 830 Argonne Drive.

DIRECT EXAMINATION BY MR. MURPHY:
Q "here are you employed?
A I'm no longer associated with Hoopers.
Q Were you employed by Mr. Hooper on June 17th of

this year?
A Yes, I was.

Where were you employed?

Q
A Charles amd Fayette St,
Q What capacity?

A

Manager.

Q I want to direct your attention to that partiocular

date, did somethling unusual happen there at the restaurant?
A That particular afternoon, approximately 4I5 in
the afternoon, I was called by the hostess in front of the
restaurant where a group of people were standing . It
haprpened to be this group plus a few others that are not

here now. It has been stated, 1t had been stated to me,

company policy, we're not, we have not integrated the
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# restaurant . I 80 notifled - First I asked the leader of

the group, which I wanted to get it centralized. I spoke
to him. I told him the company policy. As I was discussing
thig --

Q What was this person's name?

A I believe it was John Quarles.

Q Do you know which one he isg?

A The gentleman here in the uniform,

Q You're name is Quarles? He indicated the defendant

Quarles, Go ahead?

A Well, while in the process of translating the
company pollcy, the group broke. They brushed by us and
gat at various tables in the restaurant. After they wefe
seated they proceeded to hedgehop.

Q What do you mean by that, sir?

A Well, what they do, originally they all go in,
it might be four of them sit at one table. After they are
adl seated, they'll look around for empty tables and break
and soread out to all the tables in the restaurant.

Q So that a1l the empty tables were occupied?

A No, they weren't.
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Q As best as posdble?

A They were spread out as evenly as they could.

At which time then, I noticed Mr. Hooper. Upon his request

I notified the police.

Q All right. Did you go out and get the police?

A I stepped outside the restaurant looking for
police, I also ﬂad the cashler call the radio car.

Q Did the police come? |

A Yes, sir.

Q In the presence of the police did you read the
trespassing statute to the defendants?

A Yes, I aiqd.

THE COURT: I'd like to know speclfically what
was read?

THE WITNESS: 577,

THE COURT: I'm asking you.

Q ( Mr. Murphy ) I'd 1like to show you Section 577
of Article 27 of the Maryland Code of Public General Laws
and ask you if this 1s the section you read to them, slir?

A I read the whole thing, including this.

Q But you did read this specific section?

ol
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| ';ghthat correct?

N That's correct.

10

A Yes, sir, I did.

Q This 1s the section reading "Any person or persons

who shall enter upon any, cross over any land etcetera -

1s that carrect?
A Yes, sir.
THE COURT: For the record, Mr. Murphy, I'd like
to get again the section and the article.

MR. MURPHY: And that is Article 27, Section 577,

Q What happened after you read this gection of the
Maryland Code to the defendants?

A Several of the group, they were all notifled they
would be arrested far trespassing, several of the group
left, while others in the group here stayed, at which time
we went over and got warrants and had them arrested.

Q Warrants were obtained at the stztion house by Mr.
Hooper, 18 that correct?

A That'a correct. Central,

THE COURT: At that time Mr. Warfel 4id you infornm

the group that unless they left they would be arrested?

™~
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THE WITNESS: That!s correct.

( Mr. Murphy ) Some of them did actually leave?

Yes, they did.
But these people remained?

Thatt's correct.

All right, After Mr. Hooper obtained the warrants,

d1d he come back to the restaurant?

> o P O

O » ®©

A

Q

was that they were not to serve negroes, is that correct?

Well we all come back to the restaurant.

The police were there?
That!s right.
What happened then?

We had the people arrested.

The police took all of their namee, etcetera?

Yes, sir.

Your witness.

CROSS EXAMINATION BY MR. WATTS:
Mr. Warfel, 1s it?

Yes,

Your instructions to your hostess, your help there
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A It was company policy that we were not integrated.

Q So that these people were refused service solely
on the basis of their color, 1s that correct?

A Thattls correct.

Q For no other reason?

A No, sir.

Q That's alil,

THE COURT: Mr Warfel, were any of the group
taken to the statlon house or were they Just released by
the officer?

A I believe they were all taken over but then they
were released from @entral.

THE COURT: Were they taken to the station house,
Central?

A Yes, sir. I dont't remember.
THE COMRT: Do you have other witnesses?
MR. MURPHY: Yes I have the police here too,

your Honor.

39
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G. CARROL HOOPER,
produced on behalf of the State, having first been
duly sworn according to law, was examined and testli-
fied as follows:
THE BAILIFF:
Q Your name #nd addresa?

A G. Carroll Hooper. 3501 8t. Paul Street,

DIRECT EXAMINATION BY MR. MURPHY:
Q Mr. Hooper, you are the owner of various restau-
rants around town 1le that correct?
A That's right,
Q Do you have a restauwrant located Charles and

Fayette Strects?

A Yes, I do.

Q And that actually is owned by a corporation, 1is
that correct?

A Yes, sir.

Q Hooper Food Company Inc.?

-
e

A That!'s right.

Q Are you the presldent?

V74
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A Preeldent.
Q Are you the lessee of that premises there?
A That's right,
Q  And you operate your restaurant there, is that
correct?
A Yes, sir,
Q Or one of your restaurants?
A That's right.
Q Did you so operate the restsurant on June 17th
of this year at that premises? )
A I diq.
Q I want to direct your attention particularly to
that date sir, did something happen at your restaurant?
A Yeg, it did.
Q About what time was it?r 
- A About 4:15, 4:30, )
Q In the afternoon?
A Afternoon,
Q Well, you describe to his Honor what you observed

at that time, sir?

A I was in the rear of the restaurant where we have

¥
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a bar and lounge which 1g a digtance of about a hundred
feet from the front lobby. My attention was attracted by
the commctlion up front. When I went up there all this had
happened. Th&sy groups of people here entered the dining
room ard had geated themselves, had pushed thelr way through
the hostess, by the hostess, and had scattiered about in
different tables and there were gseveral minors in the
group.

Q Practlially all of them were minors?

A I mean Juveniles, under 15, that we didn't
prosecute. They were released that day at the police
station.

Q Under 16 years of age?

A Under 16. We did not prosecute them.

#

”fQ‘ What were they doing when you saw them, sir?

-:lA Well, they scattered about, one at a table. They
apread out like a fan in all sections of the dining room.
Thege young girls that were Juveniles and most of the
others had a book in their hand. They took a book out and
were reading 1t at the table., This was about the fourth

occasion that we had been vigited by these people. On prior
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occasions, particularly ohe that I remember, they came in,
I think we were the first people in town that they tried <

to get in, When I came in they were all scattered. They

refused to leave. It was about 4 in the afterncon., I \
ordered the place dosed. We turned off the air conditioning'
and locked the door and I wen%t around to the tables and
told them we were closed and asked them to leave. They
would not. There 1s a gentleman slitting back there named
Tony Adano -- '

MR. WATTS: I object to this. This 1s another
case he is referring %o, if your Honor please.

THE WITNESS: Well, I think it's pertinent to the

purpoese of these people vislting us at this time. What Iinm
golng to say I believe will be pertinent to the case to
show the intent and motive that these people were not
coming here to eat.

|
/
l
!

THE COURT: Was this spoken by the man you have in
mind in the presence of these defendants?

l
|
|
|
THE WITNESS: This man back here; I set at the i
1
|

table with him and two other people and reasoned and talked

to him why my policy was not yet one of integration and
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told him that I had two hundred employees and half of them

were colored, I thought as much of them as I did the white
employees. I invited them back in my kitchen if they'd like!
to go back and talk to them. I wanted to prove to them 1t
wasn't my policy, my personal prejudice, we were not, that
I ha3d valusble colored employees and I thought just as

much of them. I tried to reason with these leaders, told
them that as long as my customers were the declding who
they want to eat with, I'm at the mercy of my customers.
I'm trying to do wha%t they want. If they fail to come 1in,
these people are not vaying my expenses, and my bllls. They
dldn't want to go back and talk to my colored employees
because svery one of them are in sympathy with me and that
is welre in sympathy with what thelr objJectives are, with
what they are try;E§J€3~abolish, but we disapprove of thelr
methods of force and pushed thelr way 1in.

Now, the leader, I have talked to Mr.Quarles,

who 1s on this case, I have talked to him on that same 1in31
|
Q ( Mr. Murphy ) He indicated the defendant Quarles,

A Mr. Tony Adano, another one back there. All thls 5

end threes or four cases before this particular case came upi
|

##
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They knew how I felt and I say that these people coming in
and putting books dcwn, under 15 years of age, are not i
coming to be gerved. They are trying to leglislate by terror,
going to force me to elther serve or close.

MR. DEARING: I object.

THE WITNESS: So on this particular occasion —-

Q { Mr. Murphy ) Tell us about that.

A When I got there, they had spread ouijall the
tables. They wanted to be seated in the rear, the side, the:
front, the mlddle and everywhere, and why., Four people at
one table, all left except one and go to another table,
Very evident that the purpose was to let my customers know
that they are there:and why 4o they want them to 1ét them
know they're there? That I would like to kncw, when they
know and nave been t%ld my policy, they are not going to
be served.

Q What happened, sir ?

A I ordered Mr. Warfel to call the police, He

called the police. We read the ordinance in the presence

of the police. They were asked to leave,

Q You're referring to Article 27, 3ection 5777
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A The one you Just read tc Mr. Warfel. The Lusby
ordinance, Then the police called the wagon and took them
down to Central. Of course we had to go.

Q You went down and got warrants?

A We got warrantgs.

@  And you brought the warrants back?

A We were even in Judge Kolodney's office. Before
wé ever 1asued the warrants we called up. I was reluctant
to even have these people arrested and glive them one more
chance to leave the restaurant.

Q They refused to leave?

A fes, dr. Judge Kolodney called to Mr. Watis in
our presence, I didn't want to have them arrested but they
refused to leave,

Q Were they taken down to the station house?

A They were. They were released on bond.

Q Well, thelr names were tsken by the police at
your place of business, i1s that correct?

A That!s right.

Q And then tigy were told to be at the statlon hous

the following morning?

t
|
!
|
|
i
1

e




10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

A That's right.
Q At that time they placed the bond at that time?
A Yes, sir.
Q But they weren't actually taken in physical
cugtody by the police on this Friday, were they sir?
A Well, I can't remember. They have been in about
slx or seven times., In fact one time they came in --
MR.WATTS: I obJject.
THE WITNESS: And I think tkls 1is important too.
THEZ COURT: Yes?
MR, WATTS: I objJject to this, if your Honor please.
THE COURT: The same defendant, do you know?
THE WITNESS: Yes, the same group.
THE COURT: The same defendants?
THE WITNESS: Same defendants.
THE COURT: Overrule the objection. Go shead.
THE WITNES3: At the Shriner's Conventlon, at
12:30, with a hundred people walting for cseats and the
bar and lounge, it'g three deep and three of them come 1in

the rear entrance, minors under 21, into a bar and luounge

|
and we got to call the police to get them out there, blocklng

o

e e e e - B I
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the way, people can't get out. Tney couldn't have been
served a drink because everyone here has testified they're
under 21.

MR. WATTS: I'1l object to this unless he can
specifically[identify who it was. Someone who came in on
another occasion shouwlda't have any effect.

THE COURT: That'e why I asked him if any of the
same defendants here were in the other eplsoda?

THE WITNzSS: Yes, sir.

THE COURT : Can you polnt out the ones?

T™HE WITNESS: This man right here and that one

MR, MURPHY: He is indicating --

THE WITNESS: That's two of them rizht there.
MR. MURPHY: Robert Johnson and Richard McKoy.
THE WITNESS: They came in the bar during the

Shriner's convention and we had & hundred people walting

for seats and blocked the aisle. We had to call the police

to get them out. Into a bar and lounge under Z1.
MR. MURPHY:. Witness with you.

THE COURT: Mr. Murphy, I have one of two names,
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I don't have the second.
"MR. MURPHY: Richard McKoy. Robert M, Johnson,

THE COURT: Is is McKoy or McKay?

MR MURPHY: K-O-Y.

CROSS EXAMINATION BY MR. WATTS:
Q Mr. Hooper, you made a lot to do about the age of

these people. Do you serve anyone under 16 in your restau—

rant?

A What 4o you mean I made a lot to do about the age.

Q Answer my question? Do you serve anybody —-- ?
A Before I can answer I mugt know what you're re-
ferring to,

Q You made a lot to do about the fact these people
were under 167

A I'm merely Just stating I heard what they said,

Q You do serve white people under 16%

A Not in the bar. We gerve food in the dining room.

Q All right. You mean if a white person enters your
bar -- You serve meals in the bar, do you?

A Only to people cver 21,
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A

Q

You don't serve meals to a family in the bar?
No.

When they came into ycur bar they were on thelr

way to the restaurant, were they not?

A

Well, I don't xnow. They got as far as the door.

I don't know where they were golng to stop.

Q

They have to go through your bar to get in the

restaurant . You stopped them at the bar?

A

The front door 1s a distance of fifteen feet to

the dining room door. They were stopped at the dining room

door.

Q

In the bar nobody asked you to serve them a

drink of whiskey, isn't that correct?

A

They were not given the chance, They couldn't

even get to the bar. They were three deep.

Q

A

Their presence in the bar have nothingto do with

We have a neon sign on the entrance to the bar.

That!s where they came in,.

Q
A

Q

But you stopped them there, is that correct?
That's right.

Now, what I'm trying to get at Mr. Hooper, you

I
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gave the Court the impression these minors were in there

to buy whiskey. Thatts not true?

A

I d1d not glve them that impression. X'm stating

the facts. I didn't get that impression.

Q

Now, when Mr, Quarleg and you sat down and you

t0ld him that you would not serve him and why docesn't he

leave —--
A

Q

fo demonstrate the immorslity and

Tony Adano and Quarles too.

-~ didn't they ﬂ'gn tell

recial discrimination, isn't that correct?

A

Q

-]

">

Q
A

Mr.o Watts’ .
Angwer my question?

I'm going to answer

it.

Did they tell you that?

Can T answer 1i%?

I don't want to get 1n any argument?

you they wanted to stay

the unfairness of your

It's not an argument, I want to answer you ques-

tion. I go on record as I favor what you people are trylng

to do and I told Quarles that.

£

I say dldn't they 7
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A But I don'%t approve of yow method in trying to
reach it. ‘

Q Didn't they say even though you won't serve them
they were going to stay because they were demonstrating
and assembling against your raclal policies so that the
sympathy of the public might come on their side? Did they
explain that to you?

A Well now, you're putting words there. 1 couldn't
say that he said that. We had a long conversation about
this thing. I t0ld Mr. Quarles that I felt personally that
it was an insult to human dignity. I sympathize with 1%
and also told them that my customers govern my policy.

Q Didn't they say they wanted to show your customers
that people can slt peaceably and be served?

A In other words then you're trying to tell methat
Mr. Quarles has a better opinion about how I conduct my
business than I do.

Q I'm not argulng with you?

A Thatl's what you're saying. ‘

Q I'm trying to get evidence --

THE COURT: Just a minute. Mr. Hooper, I think 1t
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would be more helpful if you didn't get too emotional. Mr,
Watts wants to know what Quarlesasaid to you was the reason
these peple were ln your place? Did Mr Quarles or anyone

glve any reason?

'THE WITNESS: Well, Mr. Quarles sald in the course
of our conversation -- Your Hondr, itls very difficult for
me to say verbatim, but --

THE COURT: What was the substance ?

 THE WITNESS: The gist of 1t was this: That they
had gained a lot through these peaceful altins demonstra-
tions, particularly in the South and they felt that, I
told them that, Mr. Quarles, that they had come a long way.
Filve years ago such a thing would be unheard of and I thought
ir time would take careof what they were trying to do -

He sald"we're not walting for time, We're going to force

§—

this thing and we'lre going to accomplish 1t and 1%t definite-
ly has Ttesa rroven we have gotten results by forging ahead

and tfjing to exert cur rights whether we violate the law

or not.”
Q ( Mr. Watts ) Didn't Mr. Quarles tell you that

this was a peaceful non-violent demonstration?
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A He didn't have %o tell me. It was evident, other
than the time he shoved the hostess asilde.
Q It was evident they were peaceful?

A After they got seated they were peaceful. They

read books. They did not want to be served food.

Q Now, Mr. Hooper ,~-stand up. You remember seelng

this gentleman before?
A Maybe I have. I can't remember.
Q Mr. Mitchell, stand up?

A Yes, sir. That's the leader. I have talked to

him too0.

Q That's all we'd like to ask.

SGT. JOHN SAUER,
produced on behalf of the State, having firs?{ been
duly sworn accarding to law, wes examined and tes-
tifled as follows:
THE BAILIFF:
Q Your name and assignment?

A Sgt. John Sauer. Central.

I
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DIRECT EXAMINATION BY MR. MURPHY:
Q Sgt. Sauer, I want to direct your attention to
June 17th of thils year, did you receive a call or did some-

one ask you to come over to Hooper's Restaurant, Fayette

and Charles Street here in Baltimore City?

A Lt. Reddlng and I were standing on the corner,
as a result of the crowd that was there on the corner whsesn
Mr. Warfel come out of the restaurant and requested we come
in while he read the trespassing ordinance to these people
in the restaurant.

G Now, dldyou and Lt. Redding go over to the restau—
rant then?

A We did. We went insilde.

) About what time was that, sergeant?

A It was about 4:30.

S P.M?
A Yes, sir.
) And you describe to his Honor what occurred, what

you obgerved when you went 1ln the rectaurant and what

occurred thersafter?

A When we got into the restaurant there were several
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people sitting around at different tableg., Ithink it was i

about oneto a table.

Q Were these white or colored people?

A They were colored people. g
}
Q Did they agpear to be older people or younger |
people?
A Most of them appeared to be younger.

Q Go ahead?

A The general group were young. Mr., Warfel reques-

ted we stand there while he read the ordinance to them

relative to the trespassing act.

Q Article 27, Section 577 of the Maryland Code?

A That's right, sir.

) And you were present when Mr. Warfel read that

to the defendan ts?
A Yes, I was.

Q Go ahead?

A After reading it to the people in the upper part

of the restaurant, he requested then that they leave. They

refused., So he asked his clerks and the waltresses to go |

about the group and get thelr names and addresses and have

s

[ i
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them 1dentily themselves, All of those there who did
ldentify themselves stayed. Some refused to 1dentify them- !
gselves at that time, After reading the ordinsnce upstalrs :
we went down to the basement restaurant which 1s more or %
less of a cafeteria arrangement and the same thing followeé
down there. He read the ordinance down there and of the par?
ties left. Some of them stayed and identiried themselves.
After this was all through the group were requested to

|
|
|
|

leave agalnand refused. Wwe advised then Mr. Hooper he i
would have to get warrants if he wished to have the people{
arrested., He said that he would, and he left to go the §
Central District. I went dowh to pick up the warrants, w‘«enI
I goct down there 1t seemed that Magistrate Kolodney had had
sone conversation with Mr. Quarles or one of the group on
the televhone at the restaurant and arrangments were made
whereby they could come down on Monday to a %triasl voliun-
tarily.

Q All right. Well, you then secured the warrants

from the magistrate?

« 1 !
A The warrants were secured but they weren t served

at thset time.

£7
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Q And they were not placed in custody at that time?

|

A No, sir,

Q Did you go back to the restaurant?
A Yes, I went back. The time I went back the people
had left.

Q They had left at that time?

A Yes, sir.

Q All rizht. Now what were the names of the people
that identified themselves at that time? The ones thot were
so requested to do so by the employees of Mr. Hooper?

Well, all right. Counsel your Honor, has stipula-

ted between the State and tns traversers, Robert M. Bell,

Lovellen P. Brown, Arimentha D. Bullock, Rosetta Gainey,
Annette Green, Robert M, Johnson, Richard McKoy, Aliceteen
E. Mangum, John R. Quarles, Muriel B. Quarles, Lawrence M,
Parker and Barbara F., Whittaker, that they are the same
individuals that were in Hooper'!'s Restaurant on June 17th
of this year. The same persons that refused to leave at
that time after belng refused service because of their race

and that they are the people that gave their names to the

employees of Hooper's Restaurant at that time and that they

|

i

s
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i
gtisulated counsgel ? ;
MR, WATT3: That 13 30 z-ivularag,
MR, MUREPZY: No qu=2sti:cn aboult Lhe 3jdentification
of the varlcus iadividusls? |
MER.WATTS! Nons whaterso,
MR, MUSPEY: Your witness,
_JCRCSS TXAMINATICN BY M=. WATTS3: |
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2 Sergeant, theres was ns 1130rd:zr while you were
there?
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) Sergean®t, you zare 2
Department?

A That's correct,

Q And who pays you, tias2
City of Baltimorse?

A That's a diffic25 gu

) But you ars, you were

A Y28, 3ir,

Q Pald vy eofher iz CLT

ct' the City Pollce

5iate of Maryland or the

i
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the State, 1s that
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correct?
A Yes, sir.

Q That's all.

THE COURT: Sergeant, do you know thc overall time!

the group might have been in Hooper's, from tae time they

s
went in untll the time they left?
THE WITNES3: I'd say approximately an hour to

an hour and a half, your Honor,

THE COURT hank you.
/T/{S /’v?/c:t;—*

AT
MR. MURPHY: Thank you sergeant. The State will

q“

B N

MR WATTS: If your Honor please, at this time
at the end of the State's case, under the rules, we'd like
to suomit for your Honor'sa consideration a motion for a
directed verdict, If your Honor will read it hurriedly?
Mogt the parts follow the same pattern.

THE COURT: I guess I should reserve a ruling on
the motion at this time.

MR. WATTS: I'd like a ruling on the technlcal
procedural matters, ifyour Honor vlease? Are you golng

to withhold your ruling on a directed verdict? Can we put

y
|

£
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on some evidence and you rule on 1t later?

THE COURT: Yes.

JOHN R. QUARLES, €R.,
produced on his own behalf, having first been duly
sworn according to law, was examined and testified
as follows:

TaE BAILIFF:

Q Your name and address?

John R. Quarles, Sr. 405 W. Lafayette Avenue.

DIRECT EXAMINATION BY MR. WATTS:
Q Mr. Quarles, are you one of the defendants?
A Yeg, 3ir.

Q And you are a student at Morgan College, i1s that

correct?
A Yes, sir.
Q What year are you 1n now?
A My second year at Morgan.
Q Are you a member c¢f a clvic intorest group that
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staged this ; how do you classify this,demonstration, 1is
that right?

A Yes, sir,

Q Now tell his Honocr, I think Mr, Hooper referred
to the fact that he talked to you when you first went in
the restaurant, 1s that correct?

A Well first, after entering the restaurant I was
greeted first by the hostess and she asked me, as she sailg,
"Can I help you please?" I asked her, I said "Well, we
would like a table for all of us". She sald "I'm sorry but
we haven't integrated as yet".

Q At that time were you prepared to pay for meals
if all of you had been served?

A Well, we have a treasury. At that time I had
some fifty-five or sixty dollars in my pocket.

Q Go ahead?

A And after she stated she would not serve us
because she was an employee there and she could not go
over the orders of Mr. Hooper I asked her, well, why was 1t

that Mr. Hooper had a segregated restaurant, didn't he

think that we were of a calliber, of the caliber of human

A
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beings-ito 02 servsd as humans. She gitated she had nothing |

to do with Thils, 3he was only a peirgon who was employed

i
there. Later, zbout two or ithree minutes later the manager !
walked up to m2 and he vroce=sded to exvlain to me Mr. i
Hooverlg colicy of segregatlon. At the time that he was %

|
expialining tnls %o me, we ail had our tacks turned to the E
group of svudenvs wio were seeklng service at the restauran%
and they were in a line walting to be geated and at the :
time we were talxing and 23 our backs to them, some of %
the 3tudents proceedsd to come up the flight of steps, two §
|
or three steps an® -.e¢t themselves at tables. Well, after {

tae manager and the hostess became aware of this they ran

over, which was snly about two or three steps and throwed

.y

up thelr arms to block the students that were conming in.

D)

r2 astudents who were blocked, they had been instructed

3

orior to entering the restaurant 1 anything came about |

T

nere they wers dlocked or ovstructed by any of the employ-

=

.

2s of the rsstauranrt they wars o uiop, stand still and
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not force their way into the reztaurant or force their way
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restaurant went downstalrs to the grill and after the

students were seated upstairs, 2bout 10 or 12 students

were seated upstairs and about the same number downstsairs,

Mr, Hoopef came in and he proceeded to talk to me about

this. He was telling me how he had negro emdloyees in his

restaurant and he had negroes in his business, for the

duratlion of his business every dince he had been in business.

I was asklng him, well, why wasn't 1t these nezroes he

thought so much of weren't capable of sitting at his tables‘

to eat? He said, well, 1t's because my customers don't want

to eat with negroes. I then asked him why was 1%t or how

was 1t that he knew that his customers did not want to

eat with negroes? He couldn't answer that question and he

asked me why we were sitting there, I explained to him

we were there to be served and also to let his custcmers

become aware of the problem of segregation in Baltimore

City and then he proceeded to say, give me his views on

how he felt about 1t. He dldn't believe this was the way

to do 1t and so forth and so on. I explained to him then
were

when he said this, we/not there to interrupt his buslness

and we were not there to distort a destroy his business.
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We were simply there secking service as humans and also
as citlzens ol the United States of America.

Q Now you describe this as a demons tration. Were
you there as plckets in the procass of assembling in pro-
tegt agalnst thegse policies as such?

A - Yes, we were there and there were also some

-
-

pickets whslﬁerehbutside plcketing with placards, stating
Mr. Hooper's policy 80 that the persons passing by or
customers coming in would realize that Mr. Hooper had a
segregated policy in his restaurant?

Q Those who went in were part of those who were
outslde?

A That's right.

Q No further questlons.

CROSS EXAMINATION BY MR. MURPHY:

Q Well your actual purpose then was to demonstrate

rather than to eat, isn't that correct?

|
|
|
E
|
|
|
|

/
A The sctual purpose first of all was to eat. After

belng refused service, that was when the demongtration

came about,

!
|
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Q Well is it normal for you when you go out to eat
someplace to get together a group of rifty persons? Is
that the number that you have at a dinner party when you
g0 out usually?

A Well I have known this group to eat at dinner
partiecs a8 many as 33 students.

Q Well I mean actually, you went over there and
the group went over there to demonstrate, ien't that
correct?

A No. First of all we went there to eat.

Q When asked by your counsel you sald that 1t was

a demonatration at this restaurant, isn't that correct?

A Yes, that's what i1t turned out to be, a demon—
gtration,.
Q You characterized 1t as a demonstraticn, right?

Is that correct?
_]K' I don't quite get your gquestion.
Q You characterized it to your counsel as a demon~
etration, that you were demonsgtrating at the restaurant,
isn't that right?

A We weré?ddﬁéﬁstrating after being refused.

N

e}
Ty
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Q

A
service.

Q

A

we were refused service, They were sent for.

Q

did you not to use to picket?

A

Rooftop Restaurant. !

Q

over there?

A

b

Q
A

You went there as pickets?

We went there with students walting, seeking ¥

Did they have pické®t signs?

The picket signs were not brought out until after

Well, you had already had these signs preparsd

Those signs were prepared for the Hecht Company

Now, where did your group meet befare you went

Where did the group meet?

Yeg?

The group met at Dunbar High School, around 3:30

And did you organize the groupat that time?

No, I did not.
And tell them where you were going to go?

|
|
I didn't organize the group. Mr. Bell stated |

there were some gtudents, his Student Counctl, he was Presi
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dent of the Student Council at Duabar High 3chool, and I
stated to him that csome o0f the students from Morgan were
going downtown to sesk service from a restaurant. I 4did

not glve him & specific restaurant. He sald ne had students
in his student counsil, memoers of his student ccunsél who
wanted to go aicng.

Q To swell your numbers down at the restaurant,
isn't that correct?

A I don't quites follow your question.

Q Itl's very sgimple. You were getting additional
people from the high school so that you would have more
people In yow group when you went downtown?

A No. This all came about at a conference wnere Mr.
Bell was present. He sald he'd like his studznts to attend.

Q In order to add to your number when you went
downtown?

A It di1d make the number larger.

Q That's what T mean. Ion't that why you wanted

them to go?

e

I wanted tnem to go to seck service.

Q Do you know 1T any of the young girls had noney
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A Yes, sir.

Q They all =--

A They all had their own individual money. I askéd
them prior to leaving from the highschool,

Q You only know what someone told you, right?

You don't know if they had any money or not of your own
knowledge?

A That's true. I only go along with what they sald.
I don't think they'd have a reason to tell an untruth,

Q When you went there, did you expect to get a
gseparate table for each person that went in the restaurant?
Did you?

A Well I went there and I seated myself at a table.
Mr . Parker Joined me at my table and it was up to each
student whom they decided they want to sit at a table with.

Q I gee. They were going from table to table, were
they not? |

A No, they were not. Once they seated themselves
they remained at the table they were seated in.

Q Well, dldn't they try to occupy as meny tables
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as they ccull? |
%
A No. |
) dersn't there pl:nty of tables where only one
rerson was sititlng?
A There wer2 plensy of tatlss. If I'm not mistaken
there were 1Z to 14 empty tables 1n the restaurans.
Q You gay thls was not calculated to interrupt
Mr. Hooper's businsss?
A No

, 1t was not.

Q By teking scats at separate tables it was not

calculated %0 interrupt 1ls buslinesgg?

a No it was nct calculated to interrupt his busines?.
Q@  Wny aid some of the students go downstalrs? Didn't
you say they went downstairs because they coulin't be
gseated upstairs?
,ji“‘ Afser thes were tlocked forcibly by the manager |

anéd nostess, tn2y proceeded downgtalrs to seek service.

2 Well, wasn't it the purpose ln going there was

to occupy as many tables as you could? Isn't that correct?
A No. If that were the purvose, ir you, if thatwas

the purpose in mind and having an tdea that he had some 30
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to 35 tables, 1t wouldn't make any eense at all with thst
in mind to go in with 12 to 24 students,

Q Well you did occupy as many tables as you all
could, didn't you?

A ‘No. As I sald each student seated him or herself |
with the persons they declded to go to eat with. As I sald 1
I was Joined by Mr. Parker.

< And after you were seated did you glve your
order to anybody and tell anybody what you wanted to eat?

A After I was geated there was no more discuscion
until Mr. Hooper came up and seated himself beside me. Then
his son came after he did, about five minutes after he sat
down at the table with me and we had a discussion on the
same thing.

Q Well, did you ask.f;r a menu when you got seated?

A I asked for a menu when I walked in. |

Q You say you asked to be seated, right? But after
you were seated did you ask for a menu or a waltress to

come to you?

A The waltress came over and informed me she could

not serve me. ’
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Q Do you know LI any oI taese otner people in yowr

group asked for a menu?

A No, I don't know if any of the other group -
Q Really you 3idn't go in there to get served at

all?

MR. WATTS: I'1l oblect o5 thig, if ycwr Honor
plesse. The reason, if your Honor »lease, the State's

case indicates Mr. Hooper advlsed These students he was

-

=
not going to serve, which makes 1t/useless gesture to order.

That 18 hls case ne's trying to mage a lot out of. Mr.
Hooper said he wasn't golng %o serve him.
THE COURT: I think the last question is in order,
although I tnink its been answered tefore.
Q ( Mr. Murtchy ) A1l right. Let me ask you this.
You were asked to leave, were you nott
A Yes, sir.

Q All of you?

A Yes, sir.

Q And Mr. Warfel, the managzer, read the statute

to you on trespassling?

A He 414,
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Q And as a matter of fact some of your group did
leave?

A Yes, they did.

Q But you and these other young people that were
with you refused to leave, 1s that corredt?
A We remained still seeking service. We were in
hopes that Mr. Hooper would change his policy and serve us.
Q You refused to leave when you were asked to
leave, 1s that right?

A Yes, sir. I stated why I refused to leave.

Q Mr. Hooper told you or one of the employees told
you 1f you 4id not leave that they would try to have the

police place you under arrest?

A That's right, they did.

Q And you and these others stlll refused to leave,
right?
A 5%111 sat there seeking service,

Q You also have referred to thils, these happenings
at Mr. Hooper's restaurant as an assembly, i1s that correct?

A No, I don't recall.

Q An assembly of students? I believe your counsel
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aggxed you if you had pickets there, whether you were assemb|
ling there and your answer was yes. You were utrylng to

assert ycur right to assemble under the constltutlon, is

that right, your free right %o assemble?

A Thatis right.

Q Well, you were trying to use Mr. Hooper's restau— |

rant to assemble on private property to assemble your group,

13 that 1t*%
A Well 1isn't it 4rue they also have --

Q I'm not nere to snswer the questions. You

to answer the quest ions. My question to you is this; you
lwere using Mr. Hooper's restaurant to assert your right to

free agsembly ? Is that what you're %elling ths Cours?

A That's right.
Q On private vroperty?
A That I don't know about.

Q A3l right., I have no Turther qusztions.

REDIRECT EXAMINATION BY MR. WATTS:
Q Now Mr. Quarles, you remailned even though

ryou were golinz to e arrested?

're here

you knew

—



1 } A Yes, sir.
Zi Q Is thet partv of your technique in these demon-—
3 i strations?
|
4 A Yes, sir.
5 Q Why would you be willing to be arrested?
6 A Because I think arrest is a small price to pay i
7 Tor your freedom as a human being.
8 "MR. MURPHY: Well, I'11 have %o move that that be
? stricken out, your Honor?
10 THE COURT: No, I'1ll permit 1t.
11 Q ( Mr. Watts ) Now you have been in other restau-
125 rants before is that correct?
13 I A  That'a right.
14% ‘Q And you sat there like you did in Mr. Hcoper's
15; restaurant?
16 | A That's right,
171 Q Did the business contlnue as ugual?
18 | MR, MURPHY NOw, 1'm going to object to that.
19% MR. WATTS: Well, heraised a question about
203 interrupting Mr. Hooper's busliness. He sald he went there
21

not to interrupt. I want to show he's besn demonstrating
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and hasn't interrupted -- E

THE COURT: That would go to the policey. |

MR. WATTS: He made a lot to do, stating the fact
this was intended %o interrupt Mr. Hooper's business. I'm
trying to show this has been done on many occasions when
business was not interrupted so that by following through
1t indicates thlie wasg not the intention of these people.

MR. MURPHY: I still obJect to it.

THE COURT: I'm not sure it's admissbile Mr, Watts,
but It1l. let him answer 1%.

Q ( Mr. Watts ) Have you been on other demonstra—

Tions and sat lilke fnis and business continued?

A Yes, gir.

’

Q People s2% and ate and were served, is that
correct? You have also been in restaurants as you d4ld on
this particular occasion and been served?

A Yeg, air.

Q You were informed then that the pollicy had been

|
i
changed?

A That's right, sir.

Q Did you have thls in mind when you went to Mr. ]
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Hooperts ?

A Yes, sir. A number of places we went to seeking
service, even maybe prior to entering, the restaurant was
segregated but after entering the manager has changed his
policy and served us right then and there.

Q Are you a member of the R,D.T.C. at Morgan State

College?
A Yes, I am.
Q After you graduate, what are your plansa?
MR. MURPHY: Well, I'11l have to obJect.
THE COURT : Yes. I sustain that.
MR. WATTS: That's all.
Q Mr. Quarles, you knew yow were under arrest, is

that right, by the police department?

A Yes, sir,

Q And you appeared on Monday voluntarily, 1nvthe
station house?

A Voluntarily.

Q To submit to an arrest by the State, ig that

correct?

A That's right,.
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JRoBzAT JouNscy,
producad on his own behalf, having firs% been duly
sworn aczording to law, was examined and tegtified
as followsa:
‘THE BAILIFF:
@ Your full name and address?

A Robert Johnson. 1711 N, Castle 5%,

DIRECT EXAMINATION BY MR. WATTS:

Q Are you a atudent?

o

I'm a student at Morgan State College,
Q What year are you in?
K Fresghman.
Q You admit that you were there onthe date aelleged
in the lndictmeny?

A I was there.

Q IfTave you ever becsn in any Hooper's any other
occasgion?
A No, I naven't,
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CRO23 EXAMINATION BY MR. MURPHY: i

] When you went to Mr. Hooper's restaurant on this

day, how much money did you have in yowr pocket?
A I had nineteen dollars in my pocket.

a} When had you eaten lunch that day?

A I hadn't eaten lunch.

Q You didn't eat lunch? You didn't go over to Mr,
Hooper's to eat, did you?

A Yes, I did,

Q You went over as part of this demonstration
actually?

A I went there seeking service as Mr. Quarles
gtated.

Q Your primary ourpose was to demonstrate?

A No. Only if I had been refused gervice was I

Yo demonstrate,
Q You anticipated you were going to be refused
service because tThe pickets signs had already been prepared,

hadn't they?

A No. I hadn't anticipated any such thing.

Q I see. At the table you sat ab, who sat with you

1
!
!

s

T

,,’/'/
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or did you sit by yoursell?

A

several others at the counter which I was seated.

Q

Q

little opening there where the hostess was standing?

A

Q-

went downstairs and dld not go through that place?

A

Q

> O > £ >

O

I sat downsbtairs in the Grill and tasre were

All right. No fwurther questions.

REDIRECT EXAMINATION BY MR. WATTS:

In other words, you never went through that

No.

How many of you who are defendants in this case

About 12 of us.

Who are defendants here of this group?
All of them.

Were downstairs with you?

No, not all of them.
Approximately how many *?

About six.

That's all.
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too.
restaurant{on an occasion other than alleged in the indict-

ment., Have you been to Mr. Hooper!s restaurant on any other

occasion?

produced on his own behalf, having first been duly

sworn according to law, was examined and testified

RICHARD MCKOY,

ag follows:

Q

Mr.

A

Q

- O e o0

THE BAILIFF:
Your full name and address?

Richard McKoy. 159 N, Colvin 3t.

DIRECT EXAMINATION BY MR. WATTS:

Mr. McKoy, Just one question I'd like to ask you

Hooper polnted out you as having been to his

No, I haven't,

Are you a student?
Yes, sir.

Where are you a student?
Dunbar High School.

What year are you 1n?

I'm a senior.
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| Q CRCSS EXAMINATION BY MR. MURPHY: i
| Q When d1id you rlrat become associated with these

demonstrations in restaurants? When 4id you first get

interested in that?

A well, the first time I had heard about dining

. at Hooper's was, at least dinlng at a restaurant was when
Robert Bell saild that we were, we would, he would, well,
gaid that there were some students went into Hooper's to
seck service. Well, I agreed that I'd 1like to go because,
well, I hadn't eaten lunch for a while. Since we were going
; to eat I said I'd go too.

Q S0 you thought you'd go down and get a little

lunch down at Hoopertg?
A Tnat's right, a 1ittle lunch.

Q But you thought you would go down with this big

| group, 1s that right?
A 3ince they were all friends of =ine.
Q I gee,
A Yes, sir, thsy -- !
|
Q Waen did you first know, -- My cuestlon merely 1

Y

was tis, Maybe I d1dn't make it qulte cleszr to you. Have you

|
|
L
{ -

2
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ever previously demonstrated in any other restaurants?

A No, I hadn't,

’

Q As a matter of fact wasn't there or isn't <there
some sort of instructlon that they glve you before you go i
down to the restaurant as to how to conduct yourself?

A Instructions? I don't understand.

Q Well, don't Mr. Quarles or doesn't Mr. Quarles
or whoever is in charge of the group tell you to act
peacefully when you go in a restaurant?

A Well, I think the only thing stated 1s that he
wants to make sure that each person 1s dressed properly.
While, you know —-

Q I see. Before you ever go down to lunch at
Hooper's, Mr. Quarles or whoever is in charge of the group
asked you to be dressed properly, right?

A Yes, sir,

Q To conduct yourself peacefully in the place, 1is

that right?

A He didn't saymything sbout conducting myself.

Q Not you in particular. I mean the grouf in

D S

general wiien he 1s addressing the group, doesn't he say %ha
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A dell, a3 I ramemoer, wall) 1t wag quite a while
ago. He =2aild that on entsrlng, on entering the restaurant
we weren't to force our way through anyone.

Q I ges. Well, I mean h2 does glve you, like a
fontball coach would do befors the game, he gives you

instruction on how Lo opsralte wish you go down there, right?

A Nobt exactly operate. H2 glves us -

2 How to conduct yourself?

A The rulesg of etlauette,

") The rules of etigustie? 1 see, Doez he give you

money to vary for the meals?
A No, he doesn't,
) Did you have any yourself?
A Yeg, I did.

]

) I'm not going to ask you how much., Well then,

before you ever do go down to the rz2staurant they tell you,

they glve ycu the gulds pcats or the rules on what to do i

when you get there? i
A What i3 this, a shest or scmethlng?

L]

b

t

i

|

2] I don't mean a sheast., They Jo instruct you, Mr. |
|

|

Quarles or whoever is in charge of the group,, get the group,
& ’ :
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together and glves “hem a pep talk =ad tells them what to

I previously stated.

Are you nof ilnatructed 45 elt at many tables or -

Na.
You occupled a table by yoursslf?

Yzs, I did. Anyones was invited to come and sit

with me 1f they like.

Q

Ir you were going to lunch and you wanted to go

with thls dlg grous of 25 or more people, why dld you silt

at a table by yoursell? Had somebody done something to

of fend you that you had to leave the group?

just sat

O

w

A

&

before you

No. No one hLad done anything to offend me. I

at the first table empty that I saw.

You sat at a table by yourself?

Teg, glr.

1
Noboidy else sat with you even though -
Unzonscloualy I sat at a table.

o

Even though you had all been assembled %o go,

want Jdown, you didn't sit with anybody, is that

i
'
}
l

i
t

[
1

i
‘i
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A Nz, I didn's,

Q And did you attempt to place an order?

A Well, I had thought that when you git in a
rectaurant or at least when you enter a restaurant and have
a seat, someone would come tc the table and ask you if -
g&ive you a menu and agk you what you would like.

Q Did you ask for a menu? Did you ask for service?
Did you place a sgpecific order for any food?

A Well, thinking as I did, I didn't think it was
necesgsary for me to call anyone's attention to the fact
that I wanted to be served.

Q Well now, Mr., I think it was Mr. Warfel did read

b

this Maryland Statute on trespassing, 1s that correct?

A Yes, he did.

Q And aidn't he tell you and the other people in

the restaurant that if you did not leave peacefully, after
he had read the statute, that you were going to be placed

|

|
under arrest? |
l.

A Yes, sir

’ . |
Q 4nd you still refused to leave at that time, is |

i

that correct?
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A Yeg, sir. I refused becsuse, well, I think my
reasca is the game as Hpr. Quarles.
Q Well in any event you refused?

A Yes, I refused,

REDIRECT EXAMINATION BY MR. VWATTS:

Q Wnile you were there did they serve any white
people?

A Yea, sir. There was one man sitting in the
restaurant.

Q Were any ladies in the downstalrs where you were?

A I was upstairs,
Q Well, he was served is that correct?
A Yes, he was.

Q  All right.

PHILLI? H. SAVAGE,
produced on pehalf of the derendants, having firast
been duly sworn according to law, was examined and

testif ied as follows:
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THE BAILIFF:
Q Your full name and addressg?

A Phillip H. Savage. 3226 Carlisle Avenue.

DIRECT EXAMINATION BY MR. WATTS:

Q Mr. Savage, are you still a member of a civic
interest group?

A Yes, sir.

) And Mr. Hooper who previously testified in this
case made mention of the fact at the time that the Shriners,
were there a large group of teenagers or subteen-agers,
people under 16, entered his restaurant. Now first of all,

were you there on that occasion?

A Yes, sir,

Q When the Shriners were there?

A Yes, sgir.

o Tell nis Honor what happened on that occasion?

E We had Just come from the Honorable Mayor Crady's
offlce secking additional moblle reglstration units at
Cherry Hill and Lafayette markst, After leaving Mayor

Grady's office, we went to Mr. D'Alesandro's office to

N

(¥4

{ >3
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discuzs this matter with aim further. When we left Mpr,

D'Alesandro's officer I think there were 12 of us altogethe£

Q Just a moment. For the record, Mr. D'hLlesandro

youlre referring to -

A Supervisor of Elections. We nroceeded up Fayette |

Street and we decided we would go in Hooperts and eat.
Since there were a great number of us, we divided. Cne
group went in the side docr, the other group weni in the
front door,

Q How many of you were there?

A I think there were 12 altogether. I think, I'm
not sure of the exact number. When we entered tarough the
revelving doors, three or four of us were able to actually
get into the premises of the restaurant at that time, be-
cause the gentleman, I don't recall who he was, proceeded
to hold the door, vlocking a number of us from entering.

In fact he tried %o push the doocr back causing one girl'ls

arm to be caught in to the door but after realizing this he

did release it. The three or four who were in, were belng
sushed around and trylng to be removed from the restaurant,

and the gentlmen who was standing at the door was tellling

7 L]
i

|

57
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the young lady to try and get a police cfficer. Well,

finally he went out tite revolving door, enabling the rest

of the group to enter while they went for the police oifficer

who was at the corner there directing the traffic. This
officer procseded to push his way through the door and we
were tnen entered or seated on a couch that - there were
three of us seated and three stanfing. Thie officer then
told us with an abusive manner --

MR. MURPHY: I'1l object to the characterization.

He can tell us what it is?

THE WITNESS: The officer then said to us that

we had to leave.

Q  ( Mr. Watts ) What I'm trying £o get at, what
was the age group of the people?

A Well, most of us were over 21,

Q Was there anybody under 167

A Oh no, definlitely not.

Q Do you remember who the youngest one was?

A I reglly don't know who 1s the youngest because
I don't know thelr ages.

Q There wasn't anybody under 167
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A I don't think there were anybody under 16 as I
know of.

Q Who all left at that time?

A What havpened was that this officer filnally asked
the lady to read the ordinance. After reading the ordinance
we did leave. The first group. I'd like to say this Mr.
Watts, because I think 1t's important. When we got on the
outsilde, we were out and then the police officers came,
geemingly because there was a riot or something. When the
other group was read out we left,

3 All right,

CROSS =XAMINATION BY MR. MURPHY:

Q Well then, the altercaticn was such inside of the
restaurant that a number of police came, as you have sald,
as 1f there were a riot in the place, 1s that correct?

A It seemed that way because of a number of officers.

Q Dontt you tahlnk your conduct and the conduct of

your asgsoclates at the time amounted to alreach of the

peace?
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A it aid nob.
") Well, you wers rorcing yowur way physically into

e

this restaurans arter ine owners rnad told you that they

didn'¢ wanh you in tners?

A We naver Jorced our way in there., Tnere were
tnres of us o got in. The others were forclbly prevented

frem coming in.

& W2ll, you were all trying to push your way 1in,
warea't you?

hﬁ§- No, we were not, At no time. When the door was

held, we stopped.

) Well, you were aGescribing somebody being caught
in the doar and 2verything else, weren't you?

A Yes, bui thls was only that they were trylng to
enter the restaurant at the time,

™

Q And the owners or thelr agents were trylng
through physical forcs %o Xesp ycu from entering, right ?

A Only that - What I mean by physical force that
he held the door prceventing 1t from revolving.

1

aQ The oeople that wers with you

)

although you had

(

’

been told you could not enter, and 1t was obvious tc you
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|
that physlcal force was going to be used by the owner and
his agents to keep you from entering, you still attempted
to enter and did as a matter of fact enter, isn't that
correct?

A We only entered after the door was moved by the
police officer allowlng us to get in.

Q And you don't feel that this contributed, your
conduct contributed to a breach of the peace, sir?

A In no way.

Q B have na further questions.

‘MR. WATTS: Of course we'd llke to impose an
obJection to this manner of cross examination on the
ground that Mr, Savage isn!t on trial and this was on
another occasion and not on the 17th. Let the record
indicate that,

THE COURT: Very well.

MR. WATTIS: That's extraneous cross—examination.

MR. MURPHY: I didn't put him on. Counsel put him |
on. I Just cross-examined him exactly sbout the same things'

that he asked him about in direct examination.
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REDIRECT EXAMINATION BY MR. WATTS:
Q You had no reason =- You didn't call the police?
A No, we didn't.
Q And actually any confllct that was, was a breaca
of the peace is when the police came —--
MR. MURPHY: I object to that,
THE COURT: I didn't hear --
MR. WATT3: I said the only breach of the peace
if any, was when the police came?
A When the police came.
Q AG that time -
A This caused more excitement then our presence.
Q You had left?
A Yes, we nad left.
Q All right, That's our case, your Honor.

"THE COURT: I think a reference was made by this
witness and others to the reading of the ordinanca? It's
agreed tne ordinance was really a statute?

MR. MURPEY: Yes, sir,

MR. WATTS: That's our cagse.

MR. MURPHY: The State hss no rebuttal.
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would like to have san ocovortunity tc present a brlel?

I'11 reserve my ruling. I think you

MR. WATTS: I'3 like %o D2 heard briefly now. It

nignt be we could aubmit our brier at a later date and

argue 1t at a later datle.

THEZ COURT: I think 1t might De better.

( Conciusion of %
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STATE OF MARYLAND *
VS. *
ROBERT MACK BBLL, LOVELLEN *

P. BROWN, ARIMENTHA D. BULLOCK,
ROSETTA GAINEY, ANNETTE GREEN, *
ROBERT M. JOHNSON and

RICHARD MCKOY, ALICETEEN E. *
MANGRUM, JOHN R. QUARLES, SR.,
MURIEL B. QUARLES, LAWRENCE *

M. PARKER and BARBARA F. WHITTAKER

,

~ _IN THE CRIMINAL COURT OF

-X--X--X--X-*

‘/PPEA _ ‘%, s 072/:,(,& /2 ////

MR, CLERK:

Please enter an appeal of the conviction of the Defendants,

BALT IMORE 61T~ Zr a1

(Pur bz

Ind No D523Y

in the above-entitled case to the Court of Appeals of Marylard.

Bal

ROBERT B. WATITS
1520 E. Monument Street
imore 5, Maryland

-

4z

)ﬂ4 J 61£§ j Mit

Druid Hi

hell
l Avenue

Baltlmore 17, Maryland

3

L A2
UCKER R. DEARING
627 N. Aisquith Strget

Baltimore 2, Maryland

Attorneys for Defendants
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COSTS

Defendant!s COStS vececessceso $589.00

Preparation of ReCOrd vovoeesno None

Stenographer's costs ..eecees__79,00
Total $168900”w

STATE OF MARYLAND, CITY OF BALTIMORE To w1t-
I HEREBY CERTIFY, that the aforegoing is a true Copy of

the Record in the aforesaid Case, taken andacopied from the
Record of Proceedings of the Criminal Court of Baltimore.
IN TESTIMONY WHEREOF I hereto set my hand and affix the

Seal of the Criminal Court of Baltimore, this Twenty—second day

. of May, A. D., 1961,

/
/ Clerk of the Criminal Court of Baltimore

T Y ety s e i e T

sy

Clerle’e o . ...
lerk’s C;rtzﬂcote to Foregoing

tra o ,
nscript omittad jn prmting
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Supreme Court of the United States

No, —mmmmmeceee e , October Term, 1961 .

ROBERT MACK BELL, ET AL.,
Petitioners,
V! *\” )

MARYLAND

ORDER EXTENDING TIME TO FILE PETITION FOR

WRIT OF CERTIORARI _ a\/(}y\ (L iyt

Uron ConsipeERATION of the application of counsel for petitioner(s),

IT Is OrpeERED that the time for filing petition for writ of certiorari
in the above-entitled cause be, and the same is hereby, extended to and
includi

v

5 1962

Tt of the United States.

/‘ g |



Supreme Court of the Wnited Dtates

No. 107 eewew (ctober Term,19 62

Robert Mack Bell, et al.,

Petitioners,
vs.
Maryland
/ORDER ALLOWING CERTIORARI. Filed June 10 eeeeees , 1963,

The petition herein for a writ of certiorari to the
of Appeals
=Gupweme Courly of the State of Maryland w=--- is granted; and

the case is placed on the summary calendar.

And it is further ordered that the duly certified copy
of the transcript of the proceedings below which accompanied
the petition shall be treated as though filed in response to

such writ.



IN THE

COURT OF APPEALS
OF MARYLAND

ROBERT M. BELL, ET. AL.

APPELL ANTS : SEPTEMBER TERM , /7% /
NO. 91
V.
STATE OF MARYL AND :
8PPELLEE o

4 .
- .
i

STIPULATION EXTENDING TIME FOR FILING
ARPELLANTS' AND APPELLEE'S BRIEF

Pursuant to the Provision of Rule 830 Paragraph (3) of the
rules of the Court of Appeals of maryland, michie Publishing
Company for 1957, counsel for the Appellantssand counsel for
the Appellee, do hereby enter into the stipulation, agreeing to
extend the time for filing the briefs of the Appellants and
Appellee,

Now, therefore, it is hermby stipulated and agreed that the
time for filing &f said brief of the appelliant Robert M, Bell
and the other Appellants, due\to be filed in this Court on
September-15- 1961 is this IBth day of September, 1961 ,
extended to September—25-1961

¢ 3%t AN

It is further stipulated and agreed between the respective
counsi#ls that the time for filing the Appellee's , the State

of mMaryland's brief shall be extended to October-28-1961,

mvmate o v s

Tt

y//// Attorney for the Appellant

Assistant Attorney General of

s;géyz‘ maryland

1 l { ‘f’/ (Uly

11’«



IN THE
COURT OF APPEALS
OF MARYLAND

ROBEXT M. BELL, et. al.

Appellant : .
Septembelr TeTm | ) FES

VS' NO. 91

STATE OF MALSYLAND

Appelleen

STIPULATION EXTENDING TIME FOR FILING
APPELLANT'S AND APPELLEE'S BRIEFS

Pul'suant to the Provision of Rule 830 Paragraph (3) of the

rules of the Cou™t of Appeals of MaT™yland, Michie Publishing
Company gor 1957, Counsel for the Appellants and Counsel foT the
Appellee, do heTeby ente™ dnto a stipulation, agreeing to extend
the time fo™ filing the Briefs of the 4ppellants and Appellee.

Now, therefoTe , it is heTeby stipulated and agTeed that the

time for filing of said BT™ief of the Appe'.!.lar\.t,_s Robert M, Bell

and the other Appellants, due to be filed in this CouTt on
August-15-1961 is~14th day of August, 1961, extended to
Septembe™-15-1961,

It is furthe™ stipulated and agTeed between the Tespective
=

counsels that the time for filing the Appellee‘s,ljfﬁ/Stﬁie of
Maryland 's Bmief shall be extended to October-18X1961.
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IN THE

COURT OF APPEALS

OF MARYLAND
ROBERT M. BELL, et al *
Appellant
*
vs. " September Term, /7C/

No. 91
STATE OF MARYLAND

Appellee

* ¥* * %* * * * * *

STIPULATION EXTENDING TIME FOR FILING

APPELLANT'S AND APPELLEE'S BRIEFS

Pursuant to the Proéision of Rule 830 Paragraph (3) of
the rules of the Court of Appeals of Maryland, Michie Publishing
Company for 1957, Counsel for the Appellants and Counsel for the
Appellee, do hereby enter into a stipulation, agreeing to extend
the time for filing the Briefs of the Appellants and Appellee.

Now, therefore, it is hereby stjfmlated and agreed that

the time for filing the said Brief of the AppellanﬁrRobert M,

Bell and the other Appellants, due to be filed in this Court,

on July S,Piggl”zs this 3rd day of July, 1961, extended to

August 15, 196l.
It is further stipulated and agreed between the respect-

ive counsels that the time for £filing Appellee'sy:ﬁs, tate of
961l.

Maryland's Brief shall be extended to October 2,

s

y// Attorney for the Appellant
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{ﬁﬁkf 7gﬁ Lawrence F. RodoWsky
;&, ; Assistant Attorney General of
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December 10, 19€4

E. P. Cullinan, Esquire

Chlef Deputy Clerk

Supreme Court of the United States
Washington, D, C. 20025

Dear Mr. Cullinan:

I enclose the Petition for Rehearing, filed
in this Court on November 23, 1964, in the case of
Robert Mack Bell, et al. v, State of Maryland, No. 91,
September Term, 1961, and a copy of the letter advising
counsel of the action of the Court.

I hope this information wlll be of assistance,

Very truly yours,

Clerk

JLY/mJm
Enclosure



December &, 1964

Tucker R, Dearing, Zsg,
/ttorney at lLaw

027 Alsquith Street
Baltimore, Maryland 21202

Dear Sir:

The Court has considered your Petition
for Rehearing,’ filed on November 23, 19064, in the case
ol Robert Mack Bell, et al, ve, Stale of } land, Yo,
91, September Term, 1901, and, for your inlormation,
the Court has grantedi the petition, but has instructed
the Clerk not to reschedule this appeal awalting the
cutcome of similar isgues now pending before the United
States Supreme Court,

Very truly yours,

Clerxk

JLY/ojr
cc: Office of the Attorney General
Office of the Statet's . ttorney of
Baltimore Clty
Mrs, Juanita Jackzon Nitchell,
‘ttermey al law
Jack Greenbery, Zsag. (N.Y.C.)



LAW OFFICES

DEARING & TOADVINE

TUCKER R. DEARING 627 AISQUITH STREET
WILLIAM M, TOADVINE BALTIMORE 2, Mb.

PEsBODY 2.6851

November 19, 196L

Clerk of Court of Appeals of
Maryland
Annaplois , Maryland

Deal Sir:

Enclcsed find the original and six copies of a motion which we

nave prepared requesting a rehearing in The Case of Robert Mack Bell,

et al v. State of Maryland, No. 91, which was decided October 22, 1964,
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IN THE COURT OF APPEALS OF MARYLAND

ey
No. 91 "o\c“q %
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SEPTEMBER TERM, 1961 \\\i& P
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ROBERT MACK BELL, et al.,

STATE OF MARYLAND.

PETITION FOR REHEARING

The appellants herein, by their attorneys, respectfully
request that the court grant rehearing in this case on the grounds
setiforth below.

The opinion on remand filed herein on October, 22, 1964,
decided that the Civil Rights Act of 1964 did not require abate-
ment of these prosecutions or prohibit punishment of appellants.
It is submitted that this issue presents substantial federal
statutory and constitutiohal questions not yet decided by the
United States Supreme Court. However, these very same issues are
now pending before the United States Supreme Court in two cases
which have already been briefed, argued and taken under advise-

ment. Hamm v, City of Rock Hill, cert. granted, 377 U.S. 988,

and Lupper v, Arkansas, cert. granted, 377 U.S. 989 (both cases

argued October 12, 1964; 33 U.S.L. Week 3141). Appellants submit
that, particularly in view of the prior opinion of the'Supreme

Court in this case on the abatement question (Bell v. Maryland,

378 U.S. 226), there is a substantial likelihood that the Supreme
Court may hold that the Civil Rights Act of 1964 abates such



prosecutions. Such a decision would, of course, be determina-
tive of this case and binding upon this Court.

In view of these circumstances, it is respectfully requested
that this Court grant rehearing and defer final action on this
appeal until the effect of the Civil Rights Act of 1964 is
authoritatively determined. We believe that this course of
action would be consonant with sound judicial management, in that,
whatever the outcome of the pending cases in the United States
Supreme Court, this Court can, by postponing final decision,
avoid a possible unnecessary appeal concerning a settled question.
Basic equity considerations favor the avoidance, where possible,
of unnecessary appeals for the convenience of the courts and the

parties.

Respectfully submitted,

ill Avenue

., Marylapd
/

JAMES M. NABRIT, III
10 Columbus Circle
New York 19, New York

Attorneys for Appellants

CERTIFICATE OF SERVICE

I hereby certify that on the [.éézzgday of November, 1964,
I served a copy of the foregoing Petition for Rehearing on the
Honorable Thomas B. Finan, Attorney General of the State of
Maryland; Robert C. Murphy, Esq., Deputy Attorney General,
Baltimore, Maryland; and William J. O'Donnell, Esq., State's
Attorney for Baltimore City, by United States mail, postage pre-

paid, addressed as indicated above.
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‘pril 4, 13565
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Tucker R, Jearinsg, LS.
sttorney st Law

627 risquith Street
Baltimore, Maryland 21202

Dear Gir:

The Court has considered the mobtlon for
order vacating Judgment, etc. in the case of HAcbert
Mack Dell, et al. vs, State of HMaryland, No. 31,
September Term, 1901. For your information, an Crder
of Court waz {iled In the matter today ani a copy is
enclosed,

The Cleri: of the Criminal Court of
Baltimore has been inztructel (o attach 2 copy of
this Order to the supplemental mandate izsucd JTron
this offlce on Cectober 23, 1364,

Very truly yours,

Cleri

JLY /o
Znclosure
cc: Lawrence R, Hoohey, Jag.,
Clerk, Criminal Court of Baltiiwre
Offfice of the :ttorney General
Ara, Juanita Jacison ifitchell,
Attorney at Law
Cifice of the ftate's ttorney of Dalcimore City



ROBERT MACK BELL, et al * In The

* Court of Appeals
V. * of Maryland
* No. 91
STATE OF MARYLAND * September Term, 19€1
*
ORDER

Upcon consideration of the motion for order vacating
Judgment of conviction, or in the altérnative, to set cage for
argument on rehearing,

It is, this 7;‘? day of April, 1965, ORDERED by
the Court of Appeals ol Maryland that the supplemental mandate
of this Court filed on October 23, 1964, alffirming the judgments
of the Criminal Court of Baltimore be, and the same is hereby,
vacated, and it is furthecr

ORDERED that the judgments of the Criminal Court
of Baltimore be, and they are hereby, reversed with costs, and
it is further

ORDERED that the Mayor and City Council of Baltimore
pay the court costs below and in this Court, and that the State
of Maryland pay the sum of four hundred and sixty-two dollars and
ninety-three cents ($4€2.93) to Robert Mack Bell, et al, for their
costs expended 1n thé prosecution of their appeal to the Supreme

Court of the United States, as directed by that Court.

///<f£(222;§§4¢amu(<j7‘””ﬂ“f¢Z::m“

Chief Judge




COugy , 01D ., 1965
(---‘5 ‘}LS F CLERK
IN THE COURT OF APPEALS OF MARYLAND ““RPLANU
No. 91
SEPTEMBER TERM, 1961
ROBERT MACK BELL, et al.,
Appellants,
V.,
STATE OF MARYLAND,
Appellee.

MOTION FOR ORDER VACATING JUDGMENT OF
CONVICTION OR, IN THE ALTERNATIVE, TO
SET CASE FOR ARGUMENT ON REHEARING

This Court filed an opinion, October 22, 1964, again affirm-
ing appellants' convictions after remand of this case by the
United States Supreme Court. Appellants requested rehearing,
directing the court's attention to the pendency of similar
issues in the United States Supreme Court, This Court granted

rehearing and deferred argument awaiting the outcome of those

cases which were Hamm v, City of Rock Hill and Lupper v, State

of Arkansas.

The issues involved have been settled by the Supreme Court
in accord with the appellants' arguments that such prosecutions
are abated by the Civil Rights Act of 1964, The abovementioned

cases were declided in a single opinion, sub nom. Hamm v, City

of Rock Hill, 379 U,S. 306, on December 14, 1964. The Hamm

opinion was again followed in Blow v, North Carolina, 33 U.S.L.

Week 3264 (U, S. Sup. Ct,, February 1, 1965). Appellants sub-

mit that these rulings are completely dispositive of the present



case and that the convictions should be reversed without further
argument, However, if the court desires further argument, we
request that the case be set as early as may be convenient
because numerous trial courts in the State of Maryland are await-

ing the final disposition of this case.

Respectfully submitted,

627 Alsqulth Street
Baltimore, Maryland

JUANITA JACKSON MITCHELL
1239 Druid Hill Avenue
Baltimore, Maryland

JACK GREENBERG

JAMES M. WNABRIT, 11l
10 Columbus Circle
New York 19, New York

Attorneys for Aﬁpellants

CERTIFICATE OF SERVICE

I hereby certify that on the;;gzzgztday of March, 1965,

I served a copy of the foregoing Motion for Order Vacating

Judgment of Conviction Or, in the Alternative, to Set Case

for Argument on Rehearing on the Honorable Thomas B. Finan,
Attorney General of the State of Maryland; Robert C., Murphy,
Esq., Deputy Attorney General, Baltimore, Maryland; and William
J. O'Donnell, Esq,, State's Attorney for Baltimore City, by
United States mail, postage prepaid, addressed as indicated

above.
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April 19, 1965

Tucker R. Dearing, Esquire
627 Alsquith Street
Baltimore, Maryland 21202

Re: Bell v. Maryland

Dear Tucker: ’iﬂ?/P/?é/

I am now in receipt of the Order dated April 9, 1965
by the Court of Appeals of Maryland in connection with the
above captioned case, wherein it reverses the judgments of the
Criminal Court of Baltimore, with costs, the same to be paid
by the Mayor and City Council of Baltimore,

In reviewing the several mandates of the Court of
Appeals, it appears to me that the following costs are payable
to you:

Costs in the Supreme Court of

the United States $462.93
Costs in the Court of Appeals
of Maryland 604 .66
Costs in the Criminal Court
of Baltimore 79.00
TOTAL $1,146.59

By letter dated August 14, 1964, Jack Greenberg,
Director-Counsel, requested that check for the costs be made
payable to him and that he would make the necessary adjustments
with other counsel.



Tucker R. Dearing, Esquire
April 19, 1965
Page Two

Please let me know if the costs as ahove stated
correctly coincide with your statement of such costs and also
if 1t 1is agreeable to you that we make our check payable to
Jack Greenherg, Attorney at Law.

Sincerely,

Robert C. Murphy
Deputy Attorney General

RCM:ihh

cce:Jack Qreenberg, Esquire e
Mr, James H. Norris, Jr. .
Migs Lucy Ann Garvey



